
Protokół Nr 6/17

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 28.02.2017r.
o godz. 9,00 w siedzibie Straży Miejskiej w Pabianicach ul. Narutowicza 33.

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Zofia Kriger - Kozłowska – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

Radni zostali skutecznie powiadomieni o posiedzeniu komisji.

Porządek obrad:

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołów ze wspólnych posiedzeń Komisji
Oświaty i  Spraw Społecznych oraz Komisji  Budżetu i Finansów z dnia 7 lutego 2017r.
i z dnia 9 lutego 2017r.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Gimnazjum
nr 2 w Pabianicach.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianice na 2017r. -
projekt nr 1.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r.
- projekt nr 3.
5.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017r.-
projekt nr 4.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta
Pabianic na zadania z zakresu zdrowia publicznego.
7. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  powoływania  członków  oraz
organizacji i trybu działania Pabianickiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.
8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskiego Ośrodka
Kultury im. Zbigniewa Herberta w Pabianicach.
9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Karty Pabianiczanina”.
10. Przyjęcie Planu pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na 2017 rok.
11. Sprawy różne:
do wiadomości:
1)  sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w szkołach podstawowych, gimnazjach i przedszkolach
prowadzonych przez Miasto Pabianice za rok 2016.
2) sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Pabianicach za rok 2016 oraz wizytacja
siedziby Straży Miejskiej w Pabianicach.

Ad.1
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Zofia  Kriger-Kozłowska  (dalej:  Przewodnicząca  Komisji)
przywitała radnych i gości. 
Do porządku obrad (zał. nr 2) nie było uwag. Porządek przyjęto.

Do protokołów ze wspólnych posiedzeń Komisji Oświaty i Spraw Społecznych oraz Komisji
Budżetu i Finansów z dnia 7 lutego 2017r. i z dnia 9 lutego 2017r. nie było uwag, przyjęto.
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Ad. 2
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie   rozpatrzenia skargi na Dyrektora Gimnazjum
nr     2 w Pabianicach (zał. nr 3)

W dniu 28.12.2016r. Wpłynęła do Rady Miejskiej skarga na Dyrektora Gimnazjum
nr 2 w Pabianicach.

Skarga dotyczy zwolnienia Skarżącego z pracy w związku z ciężkim naruszeniem
obowiązków pracowniczych.

Z  dokonanych  ustaleń  wynika,  że  sprawa  Skarżącego  miała  dwa  aspekty:
pracowniczy  –  rozpatrywany  na  podstawie  kodeksu  pracy  przez  sąd  pracy  i  karny
rozpatrywany przez prokuraturę i sąd rejonowy.

W  obu  tych  aspektach  postępowania  prawomocnie  się  zakończyły.  Skarżący
działający przez profesjonalnego pełnomocnika złożył do Sądu Pracy pozew w związku
z rozwiązaniem umowy w trybie  art.  52kp.  Pozew został  przez Sąd zwrócony z uwagi
na nieuzupełnienie  w  terminie  braków  formalnych.  W  związku  z  tym  sprawa  nie  była
merytorycznie rozpatrywania przez Sąd, lecz z przyczyn nie leżących po stronie Dyrektora
szkoły.

W postępowaniu karnym skarżący sam poddał się dobrowolnie karze.
W tej sytuacji działania Dyrektora należy uznać za prawidłowe i zgodne z prawem.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Andrzej  Żeligowski  (dalej:  Przewodniczący
Rady) krótko omówił  projekt  ww.  uchwały,  wskazując,  że dotyczy  ona uznania  skargę
na Dyrektora Gimnazjum nr 2 za bezzasadną.

Dyrektor  Gimnazjum nr  2  w  Pabianicach  Pan  Grzegorz  Hanke  (dalej:  Dyrektor
Gimnazjum nr 2): przyszedł do mnie ojciec uczennicy i jej chłopak, wskazując, że skarżący
wysyłał do uczennicy niestosowne sms-y, wezwałem go na rozmowę, ostatecznie przyznał
się  do  takiego  zachowania.  Ten  Pan  skarży  się,  że  tak  został  potraktowany,  że
natychmiast  ma  opuścić  budynek  szkoły,  ojciec  uczennicy  był  rozsierdzony,  wolałem
uniknąć konfliktu, zresztą ten Pan dobrowolnie poddał się karze w sądzie – sąd tylko w
sytuacjach  nie  budzących  wątpliwości  co  do  winy  stosuje  takie  rozwiązanie,  dostał
grzywnę, osoba, która ma prawomocny wyrok nie może pracować w szkole, Pan się nie
odwoływał od tego wyroku. Nie odwoływał się również do sądu pracy, chciał zamknąć tę
sprawę.

Przewodnicząca  Komisji:  jako  etyk  chcę  podkreślić,  że  w  tej  obyczajowej  sprawie
wykazał się  Pan  Dyrektor  obiektywną  i  przychylną  osobą,  dlatego,  że  w  przypadku
osoby poniżej  15  roku  życia  mamy  do  czynienia  z  pedofilią,  osoba  dorosła  powinna
wiedzieć, że pewnych czynów się nie dokonuje, konsekwencje tego są bardzo poważne.
Nie leży to ani w naszej gestii, po drugie moralnie chyba każdy z nas popiera działanie
Pana  Dyrektora  w  tej  trudnej  sytuacji  zarówno  dla  tej  młodej  osoby,  która  uniknęła
konsekwencji i dla tego Pana, który też uniknął poważnych konsekwencji.

Dyrektor  Gimnazjum  nr  2:  rodzice  zgodzili  się  na  to,  aby  doszło  do  dobrowolnego
poddania się karze, nie chcieli narażać córki do dodatkowe przykrości.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0.
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Ad. 3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianice na 2017r. -
projekt nr 1 (zał. nr 4)

Zastępca Skarbnika Miasta Pabianic Pani Katarzyna Muszyńska  (dalej: Zastępca
Skarbnika) omówiła projekt ww. uchwały. 
W związku z pismem ŁUW w Łodzi informującym o ujętych w ustawie budżetowej na 2017
rok  kwotach  dochodów  i  wydatków  zwiększeniu  ulegają  dochody  budżetu  państwa
związane  z  realizacją  zadań  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych  zadań
zleconych  gminie  odrębnymi  ustawami.  Kwota  w  wysokości  38.900  zł  dotyczy
przewidywanych wpływów w działach – 852 – Pomoc społeczna i 855 – Rodzina.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0.

Ad. 4
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r. -
projekt nr 3 (zał. nr 5)

Zastępca  Skarbnika  omówiła  projekt  ww.  uchwały  –  dotyczy  zmian  po  stronie
wydatków.
Straż Miejska
W związku z koniecznością wyposażenia samochodu dla Straży Miejskiej  w zabudowę
samochodu VW Caddy przenosi się kwotę 11.316 zł z grupy - wydatki statutowe do grupy
- wydatki inwestycyjne na zabezpieczenie wydatku.
Wydział Inwestycji i Eksploatacji
W dniu  16  kwietnia  2015  r.  zawarto  umowę  z  Kancelarią  Doradztwa  Gospodarczego
Cieślak  §  Kordasiewicz  Spółka  Jawna  z  siedzibą  w  Warszawie  przy  ul.  Pilickiej  26,
na kompleksowe  świadczenie  usług  doradczych  związanych  z  przygotowaniem
i przeprowadzeniem  postępowania  o  udzielnie  zamówienia  dla  projektów  dotyczących
modernizacji  energetycznej  obiektów  użyteczności  publicznej  w  formie  partnerstwa
publiczno  -  prywatnego.  Z  uwagi  na  przedłużającą  się  procedurę  wyboru  partnera
prywatnego,  w  której  na  każdym  etapie  zgodnie  z  zapisami  ww.  umowy  powinien
uczestniczyć  doradca,  usługa  świadczona  przez  Kancelarię  nie  została  rozliczona
w całości  w  2016  roku.  Z  uwagi  na  powyższe  zabezpiecza  się  środki  finansowe
stanowiące  ostatnią  płatność  dla  Kancelarii,  poprzez  przesunięcie  kwoty  50.840  zł
z zadania pn. „Opracowanie studium wykonalności i  wniosku aplikacyjnego dla projektu
„Poprawa efektywności wykorzystania energii w budynkach użyteczności publicznej Gminy
Miejskiej Pabianice" na wydatki statutowe.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0.

Ad. 5
Zaopiniowanie  projektu uchwały  w sprawie  zmian budżetu miasta  Pabianic  na 2017r.-
projekt nr 4 (zał. nr 6) 
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Zastępca Skarbnika omówiła  projekt  ww.  uchwały – zmiany zarówno po stronie
dochodów jak i wydatków.
Zwiększenie planu dochodów o kwotę 336.486 zł wynika z:
-  podpisanego  porozumienia  przez  Miasto  Pabianice  z  Gminą  Dobroń  w  sprawie
międzygminnego punktu katechetycznego - 480zł,
-  planowanych  wpływów  z  tytułu  najmu  i  dzierżawy  placówek  szkolnych  związanych
z podpisaniem nowych umów - 9.600 zł,
- zwiększenia kwoty subwencji ogólnej - 266.406 zł,
- porozumienia w sprawie powierzenia Miejskiej Bibliotece Publicznej zadań Powiatowej
Biblioteki Publicznej - 60.000 zł.
Wydział Edukacji Kultury i Sportu
Uzyskane dochody zwiększają plan wydatków jednostek oświatowych i instytucji  kultury
z przeznaczeniem na:
- realizację zadań bieżących w tym remont sal gimnastycznych SP nr 3 i SP nr 8,
- maszyna do cięcia dla SP nr 3 – 1.800 zł,
- montaż zestawów multimedialnych i tablic interaktywnych 3.600 zł, 
- zabezpieczenie środków w wysokości 266.406 zł na remont sal gimnastycznych, na które
będziemy się ubiegać o dofinansowanie,
- wynagrodzeń dla katechetów - 480 zł,
- zakupu inwestycyjnego - zakup wyparzarko – zmywarki SP nr 3 - 4.200zł ,
- dotacji dla biblioteki miejskiej – 60 tysięcy zł..
W związku z realizacją projektu „Erasmus" realizowanego przez Gimnazjum nr 1 przenosi
się kwotę planu w wysokości 1.630,28 zł z grupy wydatków bieżących do grupy wydatków
na  programy  związane  z  udziałem  środków  UE,  celem  dodatkowego  zabezpieczenia
środków w planie roku 2017 na wyjazdy uczestników projektu.
Ponadto  będę  prosiła  o  wprowadzenie  w  tym  projekcie  uchwały  autopoprawki
w załączniku nr 6 w klasyfikacji 85295 na wniosek RIO jest kwota 370 tysięcy zł na dotację
przekazaną  w  oparciu  o  ustawę  o  pomocy  społecznej  na  prowadzenie  schroniska
dla bezdomnych  i  wypoczynek  letni.  Chcemy to  skorygować  poprzez wskazanie  kwoty
270 tysięcy  zł  na  schronisko  dla  bezdomnych  i  100  tysięcy  zł  na  wypoczynek  letni.
Rozbijamy kwotę na konkretne zadanie. 

Radna Grażyna Wójcik: czy remont tych sal gimnastycznych będzie kompleksowy?

Naczelnik  Wydziały  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Pan  Waldemar  Boryń  (dalej:  Naczelnik
WEKiS): tak, łącznie z podłogami, dzisiaj termin składania wniosków, to jest z Ministerstwa
Sportu.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0.

Ad. 6
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji  celowej  z budżetu Miasta
Pabianic na zadania z zakresu zdrowia publicznego (zał. nr 7)

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych Pani Monika Szewczyk
(dalej: Naczelnik WSSiG) omówiła projekt ww. uchwały. 
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Zgodnie z art. 13 pkt 3 ustawy z dnia 11 września 2015 r. o zdrowiu publicznym
zadania  z  zakresu  zdrowia  publicznego  są  finansowane  przez  jednostki  samorządu
terytorialnego.

W realizacji  zadań z zakresu zdrowia publicznego mogą uczestniczyć  podmioty,
których  cele  statutowe  lub  przedmiot  działalności  dotyczą  spraw  objętych  zadaniami
określonymi w art. 2 ww. ustawy, w tym organizacje pozarządowe i podmioty, o których
mowa  w  art.  3  ust.  2  i  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie.

Powierzanie realizacji  zadań z zakresu zdrowia publicznego odbywa się w trybie
określonym  w  art.  14  ust.  1  ustawy  o  zdrowiu  publicznym,  tj.  w  trybie  konkursu
ofert. Do środków przekazywanych realizatorom zadań stosuje się przepisy ustawy z dnia
27 sierpnia 2009 r. finansach publicznych dotyczące dotacji.

W myśl art. 221 ust. 4 ww. ustawy tryb postępowania o udzielenie dotacji na inne
zadania  niż  określone  w  ustawie  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie, sposób ich rozliczania oraz sposób kontroli wykonywania
zleconego zadania określa,  w drodze uchwały,  organ stanowiący jednostki  samorządu
terytorialnego mając na uwadze zapewnienie jawności postępowania o udzielenie dotacji
i jej rozliczenia.

Radna Grażyna Wójcik: czego dotyczą te zadania i czy mamy jakąś pulę środków na tą
działalność? 

Naczelnik WSSiG: monitorowanie i ocena stanu zdrowia społeczeństwa czyli  diagnoza,
promocja zdrowia, profilaktyka wszelkich chorób, możemy ogłaszać konkursy. W tym roku
mamy 80 tysięcy zł.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0.

Ad. 7
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji
i     trybu działania Pabianickiej Rady Działalności Pożytku Publicznego (zał. nr 8)

Zgodnie z art. 41 g ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku
publicznego  i  o  wolontariacie  organ  stanowiący  gminy  określa  w  drodze  uchwały,
tryb powoływania członków oraz organizację i  tryb  działania Rady Gminnej, biorąc pod
uwagę  potrzebę  zapewnienia  reprezentatywności  organizacji  pozarządowych  oraz
podmiotów,  o  których  mowa  w art.  3  ust.  3,  terminy  i  sposób  zgłaszania  kandydatur
na członków Rady Gminnej oraz potrzebę zapewnienia sprawnego funkcjonowania Rady.

Konieczność podjęcia powyższej uchwały wynika z wprowadzonych do ww. ustawy
zmian  doprecyzowujących  regulacje  dotyczące  Rad  Działalności  Pożytku  Publicznego,
w tym Rad Działalności Pożytku Publicznego gminnego szczebla.

Obecnie funkcjonujący tryb powoływania członków oraz organizacja i tryb działania
Pabianickiej Rady Działalności Pożytku Publicznego określa uchwała Nr VIII/87/15 Rady
Miejskiej w Pabianicach z dnia 26 marca 2015 r. w sprawie trybu powoływania członków
oraz  organizacji  i  trybu  działania  Pabianickiej  Rady  Działalności  Pożytku  Publicznego.
Obowiązująca uchwała przewiduje m.in.: dwuletnią kadencję Rady, co stoi w sprzeczności
do zapisów znowelizowanej ustawy.
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Dodatkowo  niniejsza  uchwała  ma  na  celu  uporządkowanie  trybu  powoływania
członków  oraz  organizacji  i  trybu  działania  Pabianickiej  Rady  Działalności  Pożytku
Publicznego w oparciu o wnioski, uwagi i spostrzeżenia zgłaszane przez członków ww.
Rady I kadencji.

Niniejsza  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Pabianicką  Radę
Działalności Pożytku Publicznego.

Naczelnik  WSSiG:  zmiana  kosmetyczna  wynikająca  ze  zmiany  ustawy.  Wcześniej
kadencja Rady trwała 2 lata, w nowej ustawie 3 lata.
Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0.

Ad. 8
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  statutu  Miejskiego  Ośrodka
Kultury im. Zbigniewa Herberta w Pabianicach (zał. nr 9)

W związku z wieloma zmianami dokonywanymi w statucie z dnia 3 marca 2004r.
zaistniała konieczność uaktualnienia zapisów i sporządzenia tekstu jednolitego. 

Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Kultury  Pani  Maria  Wrzos-Meus  (dalej:  Dyrektor
MOK): znaczące zmiany i bardziej nowoczesne spojrzenie na instytucje kultury zaistniały
w ustawie o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej w 2012r. Zależało mi na
tym, aby dostosować Statut MOK do tej ustawy. Najistotniejsza zmianą jest wprowadzenie
do podstawowego zakresu działalności propagowanie zdrowego i sportowego trybu życia
oraz przeciwdziałanie wykluczeniom i patologiom społecznym i uzależnieniom. Są środki,
różnego rodzaju  granty,  gdzie  można w połączeniu  z  działalnością  kulturalną  uzyskać
fundusze  na  realizację  pewnych  projektów,  ale  musi  być  dokładny  zapis  w  statucie,
aby można o nie aplikować. Kolejna zmiana to § 6 ust. 4, wcześniej był zapis, że dyrektor
MOK kieruje działalnością przy pomocy głównego księgowego i podległych pracowników,
po zmianie  będzie,  że  przy  pomocy  zastępcy  dyrektora  i  głównego  księgowego  oraz
podległych pracowników. Rozszerzony jest również rozdział 4 w § 12 dotyczący sposobów
finansowania MOK, więcej sposobów finansowania oraz dopisano ust. 2. Ponadto w § 2
ust.  4  statutu  zamieniono  wyraz  nadzór  słowem  kontrola,  zgodnie  z  nazewnictwem
ustawowym. Proszę o wprowadzenie autopoprawki w § 1.1. i w § 18 poprzez dopisanie
po tytule ustawy „tekst jedn. Dz. U. z 2012r. poz. 406 z późn. zm.”.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0.

Ad. 9
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Karty Pabianiczanina” (zał. nr 10)

Celem  wprowadzenia  Karty  Pabianiczanin  jej  poprawa  warunków  życia
mieszkańców Miasta Pabianice. Posiadanie Karty gwarantuje zniżki na lokalny transport
zbiorowy oraz w strefie płatnego parkowania, a także rabaty na towary i usługi świadczone
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przez  Partnerów,  którzy  przystąpią  do  Programu  „Karta  Pabianiczanina”.  Karta  może
też skłonić osoby spoza miasta do osiedlenia się na terenie Pabianic. 
Kierownik Biura Kart Miejskich Pani Joanna Stelmach (dalej: Kierownik BKM): założenia
programu  określa  regulamin  stanowiący  załącznik  do  uchwały.  Chcielibyśmy  ułatwić
mieszkańcom miasta  dostęp  do  wszelkiego  rodzaju  usług,  funkcjonujących  na  terenie
Pabianic, ale przede wszystkim zintegrować Pabianiczan. Chcemy też wyjść naprzeciw
przedsiębiorcom pabianickim, mieszkańcy robią zakupy w Łodzi, korzystają tam z usług,
a tutaj  na  miejscu  mamy  bardzo  dużo  ciekawych  projektów,  równie  dobre  usługi.
Z rozmów które  przeprowadzam  z  przedsiębiorcami  wynika,  że  mieszkańcy  często  są
niedoinformowani, że w Pabianicach mogą z takiej usługi skorzystać. 

Radny Wojciech Wójtowicz: rozumiem, że jest zainteresowanie ze strony tzw. partnerów?
Jakie to będą procenty?
Kierownik  BKM:  zainteresowanie  jest,  nie  będziemy  niczego  narzucać  partnerowi.
Ze strony  miasta  oferujemy  50%  ulgi  w  przejazdach  komunikacją  miejską  (autobusy)
i 50% ulgi  w  abonamencie  przy  strefie  płatnego  parkowania.  Ulgi  w  przejazdach  to
50% dla dorosłych,  dzieci  natomiast  tak  naprawdę w 75%,  bo mają  one już  50% ulgi
ustawowej i od tej ceny będzie jeszcze połowa, czyli w sumie 75% ceny biletu normalnego
tj.  0,65 groszy.  Uważam, że wprowadzenie jakiejkolwiek ulgi,  czy to po stronie miasta,
czy przedsiębiorcy  tylko  pozornie  przynosi  stratę,  faktycznie  natomiast  spowoduje,
że więcej osób będzie korzystało z danej usługi. Kartę wdrażamy od 3 kwietnia, wydajemy
wnioski. 

Dyrektor  MOK:  jak  się  mają  do  tego  programu instytucje  kultury,  bo  mamy już  Kartę
Dużej Rodziny,  Kartę  Seniora,  mamy już  takie  minimalne ceny za  udział  w  zajęciach.
Dla mnie to oznacza mniejsze dochody, mało korzystne, mając na uwadze fakt, że dom
kultury to nie jest jednostka komercyjna.  

Pani Joanna Stelmach: wystąpimy z wnioskami do instytucji  kultury z prośbą, żeby się
włączyły do tego programu, to wcale nie musi być ulga, poza tym rabaty z tych rożnych
kart  się  nie  sumują,  posiadacz  będzie  mógł  wybrać  najkorzystniejsza  opcję.  Wydanie
karty jest  bezpłatne,  duplikat  już  tak,  ale  też  zależy  to  od  tego,  czy  karta  uległa
zniszczeniu.  Jeśli  nie,  wtedy  duplikat  bezpłatny.  Wydanie  karty  bez  zbędnej  zwłoki,
mały zapas  14  dni  w  Biurze  Kart  Miejskich  ul.  Św.  Jana  4,  pokój  5  i  6.  Ulga  może
być wprowadzona bezterminowo lub na określony okres, to zależy od przedsiębiorcy. 

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0.

Ad. 10
Przyjęcie Planu pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na 2017 rok

Przewodnicząca  Komisji:  wszyscy  Państwo  otrzymaliście  projekt  planu  pracy,  czy  są
uwagi? Uwag nie było, przyjęto Plan pracy (zał. nr 11).

Ad. 11
Sprawy różne:
1)  sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych
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stopniach awansu zawodowego w szkołach podstawowych, gimnazjach i przedszkolach
prowadzonych przez Miasto Pabianice za rok 2016 (zał. nr 12)

Naczelnik WEKiS: zgodnie z przepisami przedstawiamy takie sprawozdanie, w przypadku
Pabianic  udało  się  spełnić  średnie  w  trzech  kategoriach  nauczycieli  tj.:  kontraktowy,
mianowany  i  dyplomowany,  nie  udało  się  spełnić  tego  wymogu  w  odniesieniu
do nauczycieli  stażystów,  jak  w  większości  samorządów  dlatego,  że  po  pierwsze
nauczyciel  stażysta ma generalnie mniej godzin, po drugie nie ma dodatku stażowego,
właściwie  nie  ma żadnego  dodatku.  To  powoduje,  że  generalnie  nauczyciele  stażyści
w całym  kraju  nie  wypełniają  tej  średniej.  Zgodnie  z  przepisami  musieliśmy  wypłacić
tym nauczycielom dodatek jednorazowy wyrównawczy,  na zasadzie jak nie zapracujesz
to i tak to dostaniesz, bo ci się należy. Walczą z tym wszystkie samorządy, w Pabianicach
łącznie  dla  wszystkich  nauczycieli  stażystów rocznie  to  jest  około  18 tysięcy  (15 -  20
etatów). To są pieniądze, które z samorządu wypływają. Abyśmy nie płacili tych dodatków,
nauczyciele muszą mieć nadgodziny, czyli nie opłaca się zatrudnić kolejnego nauczyciela,
tylko dać godziny ponad etat już zatrudnionym, wtedy zapracują na te pieniądze, które
dostaną.  Ale to  powoduje niższe zatrudnienie,  czyli  będą zwolnienia z  pracy nie  tylko
z powodu  reformy,  ale  też  dlatego,  że  związki  zawodowe  walczą,  żeby  ten  dodatek
utrzymać. To jest niesprawiedliwe, bo ktoś nie zapracował, dostaje dodatek wyrównawczy.

Przewodnicząca Komisji: czy są pytania, uwagi? Uwag nie było, sprawozdanie przyjęto.

2) sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Pabianicach za rok 2016 (zał. nr 13)
oraz  wizytacja  siedziby  Straży  Miejskiej  w  Pabianicach.  Wszyscy  członkowie  Komisji
otrzymali skan tego sprawozdania.

Komendant  Straży  Miejskiej  Pan  Tomasz  Makrocki  (dalej:  Komendant  SM) krótko
omówił sprawozdanie,  wskazał,  że zmieniła  się  trochę jego forma,  dużo zdjęć,  bo jest
się czym  pochwalić.  Przez  ostatnie  dwa  lata  dużo  się  zmieniło,  straż  się  zmieniła,
chcieliśmy  w  swoich  działaniach  wyjść  w  stronę  mieszkańców,  odbyły  się  spotkania,
zmienił  się dzięki  temu odbiór.  Same tabelki,  wyniki  źle się  czyta,  w takiej  formie jest
to bardziej  przejrzyste,  czytelne.  Chcemy  rozbudować  partol  ekologiczny,  priorytetem
jest też profilaktyka  szkolna walka  z dopalaczami.  Uważam, że rok bardzo pozytywny,
dostaliśmy  też  nagrodę  od  Urzędu  Miejskiego,  nowy  samochód  do  przewozu  osób
nietrzeźwych, za co bardzo dziękuję, bardzo potrzebny, bo jest dużo interwencji. Proszę
o pytania, uwagi, służę pomocą.

Radna Grażyna Wójcik: widok patroli straży miejskiej od początku zimy jest mi nieznany.
Gdzie  te  partole?  Poza  tym  wielokrotnie  zgłaszałam  problem  zaśmieconych  działek,
ja wiem,  że interweniujecie,  ale za chwilę  jest  to  samo, jakie mamy narzędzia,  aby te
interwencje były skuteczne?

Komendant  SM:  rzeczywiście  wszędzie  nie  możemy  być,  uszczupliła  nam  się  kadra,
wystąpiłem  o  zatrudnienie  dwóch  osób,  chciałbym,  aby  na  każdej  zmianie  były
przynajmniej dwa partole, to jest niewiele, strażnik miejski to nie jest policjant, jesteśmy
zobligowani  przepisami  prawa  pracy,  musimy  pilnować  godzin,  z  interwencji  odeszło
7 osób.  Staramy  się  bardzo,  wiosną  dojdą  też  partole  rowerowe.  Najgorszy  jest  ten
pierwszy moment, kiedy stopnieje śnieg.

Krótka  dyskusja  dotycząca  porządku  w  mieście,  karania  osób,  które  nie  sprzątają

8



po swoich  psach,  bo  to  jest  szczególnie  uciążliwe.  Kwestia  mentalności,  ale  też
dokuczliwej i odczuwalnej kary. Jedynym sposobem, aby coś zmienić jest kara. 

Radni  obejrzeli  następnie  pomieszczenia  Straży  Miejskiej:  sekretariat,  gabinet
komendanta,  pomieszczenie  socjalne,  pokój  zastępcy  komendanta,  sekcja  wykroczeń,
łazienkę, szatnię, siłownię, gdzie na co dzień strażnicy dbają o formę. W środy mają też
zajęcia specjalistyczne na PTC. Niedawno zakończył się remont, dużo prac wykonali sami
strażnicy.  Zgłoszenia  przyjmuje  strażnik  w  dyżurce  tzw.  strażnik  pierwszego  kontaktu,
monitoruje  również  miasto,  obecnie  na terenie  miasta  zainstalowanych  jest  36  kamer,
planowane jest 100 oraz przygotowanie profesjonalnej sali, gdzie będzie stały monitoring.
Pomieszczenia są czyste, estetyczne.

Przewodnicząca Komisji zakończyła posiedzenie o godz. 10,15.

-płyta CD (zał. nr 14)

Protokołowała:                   Przewodniczyła:

    Magdalena Witkowska                                                      Zofia Kriger-Kozłowska
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